
 

 

Protokół Nr XXIX/2013 

 

z Sesji Rady Gminy Wierzchowo 

odbytej w dniu 21 lutego 2013r. 

w sali narad w Urzędzie Gminy Wierzchowo 

 

 

Rozpoczęcie obrad – godz. 10
05

 

Zamknięcie obrad – godz. 13
05 

 

Ad. 1 i 2 

 

Na 15 radnych obecnych na sesji było 14 radnych, Wójt Gminy Jan Szewczyk, 

Sekretarz Gminy Tomasz Suchoński, Skarbnik Gminy Urszula Lew oraz 18 

innych zaproszonych osób. 

Ponadto, w rozpoczęciu sesji uczestniczyło około 60 mieszkańców Świerczyny i 

okolicznych wsi, w tym młodzież z Gimnazjum w Świerczynie, którzy przybyli 

na sesję by zaprotestować przeciwko likwidacji Gimnazjum wchodzącego w 

skład Zespołu Szkół w Świerczynie. 

 

Nieobecny na sesji – Radny Jan Łuczak 

 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do nin. protokołu. 

Lista obecności gości zaproszonych stanowi załącznik nr 2 do nin. protokołu. 

 

Obradom przewodniczył: Andrzej Kaczorkiewicz – Przewodniczący Rady 

Gminy. 

 

Obrady protokółowały: 

 

1. Kornelia Szadzewicz – podinspektor ds. pozyskiwania funduszy 

zewnętrznych i promocji gminy, 

2. Danuta Łukaszewska – inspektor ds. obsługi rady gminy. 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz o godz. 10
05

 otworzył XXIX 

Sesję Rady Gminy Wierzchowo zwołaną na podstawie art. 20 ust.1 ustawy z 

dnia 8 marca 1990r. o samorządzie gminnym oraz § 20 Statutu Gminy 

Wierzchowo. Po powitaniu radnych i gości zaproszonych oświadczył, iż 

zgodnie z listą obecności aktualnie w posiedzeniu sesji uczestniczy 14 radnych, 

co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 osób, stanowi quorum 

pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał i decyzji. 



 

Przewodniczący Rady Gminy Andrzej Kaczorkiewicz zwrócił uwagę, że 

pomimo zaproszenia dla wszystkich Radnych na spotkanie w dniu 20.02.2013r. 

w sprawie likwidacji Gimnazjum w Świerczynie, w spotkaniu wzięli udział 

tylko Radni ze Świerczyny i oczywiście Wójt Gminy. 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz poinformował, iż porządek obrad 

dzisiejszej sesji został przekazany Radnym w terminie wskazanym w §20 pkt 3 

 Statutu Gminy Wierzchowo. Dla przypomnienia odczytał proponowany 

porządek obrad: 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Przedstawienie porządku obrad Sesji. 

3. Przyjęcie protokołu z XXVIII Sesji Rady Gminy Wierzchowo. 

4. Sprawozdanie Wójta Gminy z prac w okresie międzysesyjnym. 

5. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy z prac Rady w okresie 

międzysesyjnym. 

6. Informacja Przewodniczących Komisji stałych Rady Gminy z prac w 

okresie międzysesyjnym 

7. Interpelacje i zapytania Radnych. 

8. Trybuna obywatelska. 

9. Informacja o zakresie i formach organizacji czasu wolnego dzieci i 

młodzieży podczas ferii zimowych. 

10. Informacja Wójta Gminy o przygotowaniach i zaawansowaniu prac 

nad realizacją inwestycji zaplanowanych do realizacji w 2013 roku. 

11. Podjęcie uchwał: 

a. w sprawie zmiany uchwały w sprawie wyrażenia zgody na oddanie 

w najem boksów garażowych oraz zwolnienia z obowiązku oddania 

w najem boksów garażowych w drodze przetargu – druk nr 216, 

b. w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości 

oraz zwolnienia z obowiązku wydzierżawienia nieruchomości oraz 

zwolnienia z obowiązku wydzierżawienia nieruchomości w drodze 

przetargu – druk nr 217, 

c. w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie darowizny nieruchomości 

stanowiących własność Gminy Wierzchowo na rzecz Gminy 

Mirosławiec – druk nr 218, 

d. w sprawie zmian w budżecie Gminy Wierzchowo na 2013 rok – 

druk nr 219, 

e. w sprawie  opłat za korzystanie z cmentarzy komunalnych Gminy 

Wierzchowo– druk nr 220, 

f. w sprawie regulaminu cmentarzy komunalnych w Gminie 

Wierzchowo – druk nr 221, 



g. w sprawie zamiaru likwidacji Gimnazjum Publicznego 

wchodzącego w skład Zespołu Szkół im. I Warszawskiej Dywizji 

Kawalerii w Świerczynie – druk nr 222, 

12. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

13. Komunikaty i sprawy różne. 

14. Zamknięcie sesji. 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz poinformował, że wpłynął 

pisemny wniosek Wójta Gminy:  

1) o wprowadzenie do porządku obrad: 

a) projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi Pani Grażyny 

Górskiej na Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Wierzchowie, 

b) projektu uchwały w sprawie utworzenia spółki, 

2) o zdjęcie z porządku obrad: 

a) projektu uchwały w sprawie regulaminu cmentarzy komunalnych w 

Gminie Wierzchowo. 

 

Wójt oświadczył, iż ma dobrą wiadomość dla młodzieży z Gimnazjum w 

Świerczynie i mieszkańców Świerczyny: wycofuje z porządku obrad dzisiejszej 

sesji projekt uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Gimnazjum Publicznego 

wchodzącego w skład Zespołu Szkół im. I Warszawskiej Dywizji Kawalerii w 

Świerczynie.  

Wójt powiedział „otwiera się przed nami długa debata, zwrócimy się do 

niezależnych fachowców o wypracowanie audytu, podzieliłem Wasze sugestie i 

Wasze prośby. Po spotkaniu w dniu 20 lutego br. z mieszkańcami Świerczyny i 

okolicznych miejscowości podjąłem decyzję, iż wycofam projekt uchwały. 

Jeszcze raz potwierdzam, że wycofuje projekt uchwały w sprawie zamiaru 

likwidacji Gimnazjum Publicznego wchodzącego w skład Zespołu Szkół im. I 

Warszawskiej Dywizji Kawalerii w Świerczynie. Tworzymy jedną gminę i nie 

chciałbym doprowadzić do jej podziału.” 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiwicz podziękował Wójtowi za 

wycofanie projektu uchwały, który mógłby przyczynić się do podziału tej 

gminy, a tego chyba nikt by nie chciał. 

 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek o: 

 

1) o wprowadzenie do porządku obrad: 

a) projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi Pani Grażyny Górskiej na 

Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Wierzchowie, 

b) projektu uchwały w sprawie utworzenia spółki, 

2) o zdjęcie z porządku obrad: 



a) projektu uchwały w sprawie regulaminu cmentarzy komunalnych w 

Gminie Wierzchowo, 

b) projektu uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Gimnazjum Publicznego 

wchodzącego w skład Zespołu Szkół im. I Warszawskiej Dywizji 

Kawalerii w Świerczynie. 

 

Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 13 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 1 głosie „wstrzymującym się” 

przyjęła powyższy wniosek. 

 

Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz zapytał, czy Rada wyraża zgodę na 

udzielenie głosu Panu Maciejowi Słomce. 

Rada, przez aklamację wyraziła zgodę. 

 

Pan Maciej Słomka poinformował, że Rada Rodziców przy Zespole Szkół w 

Świerczynie zwróciła się z prośbą do Wójta Gminy o wycofanie z porządku 

obrad sesji Rady Gminy Wierzchowo w dniu 21 lutego 2013r. projektu uchwały 

o zamiarze likwidacji Publicznego Gimnazjum w Świerczynie. Prosi o 

przesunięcie w czasie w/w decyzji, deklaruje wolę współpracy i poszukiwania 

efektywnych rozwiązań w zakresie prowadzenia oświaty i działań 

zmierzających do porozumienia i kompromisu. 

Pan Maciej Słomka powiedział, że warto inwestować w młodzież i w tę szkołę, 

zdajemy sobie sprawę, że dalej jest zagrożenie, że przyszłość może być różna. 

Dzięki uporowi i zaangażowaniu będziemy analizować wszelkie aspekty 

dotyczące funkcjonowania Gimnazjum oraz ewentualne przekształcenie szkoły. 

Mieszkańcy Świerczyny podziękowali Wójtowi za wycofanie projektu uchwały 

z porządku obrad sesji. 

 

Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz zamknął punkt 1 i 2 porządku obrad i 

ogłosił przerwę. 

Przerwa: 10
25

 - 10
35

 

Po przerwie przystąpił do realizacji punktu 3, stwierdził, że na sali obrad 

obecnych jest – 12 radnych. 

 

 

Ad. 3 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz poinformował, że Protokół 

z posiedzenia XXVIII Sesji Rady Gminy Wierzchowo odbytej w dniu 31 

stycznia 2013r. został wyłożony do wglądu w biurze Rady, jak również na sali 

obrad przed rozpoczęciem dzisiejszej sesji i do chwili rozpoczęcia sesji nie 

wpłynęła żadna uwaga dotycząca zawartych w nim zapisów. Kwestia wnoszenia 

poprawek i uwag do protokołu uregulowana została w § 52 ust. 1-5 Statutu 



Gminy Wierzchowo. Z uwagi na fakt, iż nie wpłynęła żadna uwaga dotycząca 

zapisów w protokole Przewodniczący Rady uznał przygotowany protokół za 

sporządzony poprawnie i poddał pod głosowanie jego przyjęcie. 

 Zapytał, kto jest za przyjęciem protokołu z XXVIII sesji Rady Gminy. 

 

Rada Gminy w obecności 12 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 11 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 1 głosie „wstrzymującym się” 

przyjęła Protokół z XXVIII sesji Rady Gminy Wierzchowo bez uwag i 

zastrzeżeń. 

 

Na salę obrad powrócili Radni: 

1) Helena Jutrzenka-Trzebiatowska 

2) Wiktor Majda 

Obecnych na sali obrad – 14 Radnych.  

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz zamknął punkt 3 porządku obrad 

i przystąpił do realizacji punktu 4. 

 

 

Ad. 4 

 

Sprawozdanie pisemne Wójta Gminy z prac w okresie międzysesyjnym, 

stanowiące załącznik nr 3 do nin. protokołu radni otrzymali w dniu sesji.  

Wójt uzupełnił sprawozdanie o informację dotyczącą konieczności podjęcia 

uchwały w sprawie utworzenia spółki pn. Przedsiębiorstwo Komunikacji 

Samochodowej spółka z o.o. z siedzibą w Złocieńcu, której podstawowym 

przedmiotem działalności będzie transport lądowy pasażerski i która zawiązana 

zostanie na czas nieoznaczony. Kapitał zakładowy spółki wyniesie od 5.000,00 

zł do 6.000,00 zł, wniesiony zostanie w pieniądzu i objęty zostanie przez 

wszystkie jednostki samorządu terytorialnego współtworzące spółkę. W umowie 

spółki przewidziana zostanie możliwość zobowiązania wspólników do dopłat, z 

przeznaczeniem w szczególności na pokrycie w części lub całości ceny za 

nabycie przez spółkę składników majątku przeznaczonych do prowadzenia 

działalności. Podjęcie uchwały jest niezbędne w związku z reorganizacją PKS w 

Szczecinku. Placówka Terenowa PKS w Złocieńcu została przeznaczona do 

zbycia. Z istotnych względów społecznych, takich jak realizacja umów na 

dowozy dzieci do szkół, zapewnienie możliwości komunikacyjnych dla 

mieszkańców miejscowości powiatu, a także utrzymanie ponad 70 miejsc pracy, 

PKS Złocieniec winien funkcjonować jako spółka komunalna samorządów 

powiatowego i gminnych. Wójt, w imieniu również Starosty poprosił o podjęcie 

uchwały. 

Przewodniczący Rady poprosił o zadawanie pytań Wójtowi ze względu na 

konieczność wcześniejszego opuszczenia posiedzenia sesji przez Wójta, który 



zaproszony został do wzięcia udziału w odprawie rocznej podsumowującej 

wyniki pracy policjantów powiatu drawskiego za rok 2012. 

 

Radny Ryszard Borowicz zapytał, czy Starosta Szczecinecki przekaże nam jako 

spółce jakiś majątek. 

 

Wójt odpowiedział, że trwają rozmowy w sprawie przekazania nieodpłatnie 

przez PKS Szczecinek gruntów. Wstępnie, cały majątek wyceniono na trzy 

miliony złotych. W dalszym ciągu trwają negocjacje na temat wyceny majątku, 

może być problem z nieodpłatnym przekazaniem majątku dla spółki PKS z 

siedzibą w Złocieńcu. 

Radny Ryszard Borowicz wyraził głos niezadowolenia, powiedział, że my nie 

powinniśmy się zgodzić na przystąpienie do spółki, tym bardziej, że nie ma na 

sesji przedstawiciela Starostwa, a na ten czas nie wiemy, jak potoczą się sprawy 

przekazania majątku. 

 

Wobec braku dalszej dyskusji Przewodniczący obrad zamknął pkt 4 porządku 

obrad i przystąpił do realizacji punktu 5. 

 

 

Ad. 5 
 

Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz przedłożył Radzie informację na temat 

prac Rady w okresie międzysesyjnym – która stanowi załącznik nr 4 do nin. 

protokołu. 

 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący obrad zamknął punkt 5 porządku obrad i 

przystąpił do realizacji punktu 6. 

 

 

Ad. 6 

 

Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczących Komisji stałych Rady Gminy 

o złożenie informacji z działalności Komisji w okresie międzysesyjnym. 

Informacje z prac Komisji stałych Rady Gminy w okresie międzysesyjnym 

kolejno złożyli: 

1) Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Wiktor Majda. 

Protokół Komisji Nr 3/2013 stanowi załącznik nr 5 do nin. protokołu. 

2) Przewodniczący Komisji Rolnictwa – Kazimierz Pajor. 

Protokół Nr 3/2013 stanowi załącznik nr 6 do nin. protokołu. 

3) Przewodnicząca Komisji Kultury – Genowefa Rosochowata. 

Protokół Komisji Nr 3/2013 stanowi załącznik nr 7 do nin. protokołu. 



3) Przewodniczący Komisji Planowania, Budżetu i Finansów – Ryszard 

Borowicz. 

Protokół Komisji Nr 3/2013 stanowi załącznik nr 8 do nin. protokółu 

 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady zamknął punkt 6 porządku obrad i 

przystąpił do realizacji punktu 7. 

 

 

Ad. 7 

 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz poinformował, że w okresie 

międzysesyjnym nie wpłynęła żadna  interpelacja. 

 

Na sesji interpelacje złożyli: 

 

Radny Andrzej Kaczorkiewicz złożył pisemną interpelację o treści: 

 

1) Do Zarządu Dróg Wojewódzkich w sprawie stanu technicznego drogi 

wojewódzkiej Nr 177 na odcinku od końca odcinka wyremontowanego za 

miejscowością Sośnica do skrzyżowania z drogą do miejscowości Psie 

Głowy. 

Stan drogi jest obecnie tak katastrofalny, że zagraża nie tylko 

uszkodzeniem pojazdu, ale również w tej chwili bezpieczeństwu 

użytkowników drogi. Bardzo proszę o pilne, jeśli tylko warunki 

atmosferyczne pozwolą naprawienie nawierzchni w zakresie 

umożliwiającym bezpieczne poruszanie się po niej. 

 

Radna Genowefa Rosochowata złożyła pisemna interpelację o treści: 

 

1) Interpelację kieruje do PKS w Szczecinku. 

W 2011r.w Żabinie postawiona została wiata przystankowa. W 

promieniu ok. 250 metrów znajduje się 11 bloków i kilka domów 

dwurodzinnych, w których mieszka ponad 80 rodzin. Przy przystanku 

zatrzymują się autobusy liniowe, które dowożą dzieci do szkoły. W 

imieniu mieszkańców Żabina zwracam się z prośbą, żeby w tym 

miejscu zrobić przystanek autobusowy na żądanie, z którego będą 

mogli korzystać wszyscy mieszkańcy. 

 

Radny Marek Banaszeki zgłosił ustnie jedną interpelację: 

 



1) Doposażyć place zabaw o zestaw zabawowy w miejscowościach Będlino, 

Sośnica i Żeńsko, eliminując w ten sposób zróżnicowanie w wyposażeniu 

placów zabaw z innymi placami na terenie gminy. 

 

 

Radny Ryszard Borowicz zgłosił ustnie jedną interpelację: 

 

1) Wyjaśnić sprawę, dlaczego uczniowie z Zespołu Szkół w Świerczynie 

nie mają dostępu do korzystania z hali sportowej w Wierzchowie. 

Taka sytuacja nie może dalej istnieć. 

 

 

Radny Stefan Żołynia przypomniał Wójtowi w formie zapytania, kiedy Wójt 

uzyska pozwolenie od Zarządu Dróg Powiatowych na umieszczenie tablicy 

informacyjnej przy przystanku autobusowym w Żabinku? Jeśli będzie takie 

pozwolenie, Radny osobiście umieści tablicę. 

 

Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz zamknął punkt 7 porządku obrad i 

przystąpił do realizacji punktu 8. 

 

 

Ad. 8 

 

W punkcie porządku obrad „Trybuna obywatelska” głos zabrała mieszkanka wsi 

Radomyśl Wiktoria Możdżeń, która wypowiedziała się na następujące tematy: 

 nieobecności Radnych na spotkaniu w Świerczynie, które dotyczyło 

zamiaru likwidacji Gimnazjum w Świerczynie – Radni są Radnymi całej 

gminy i obowiązują ich wszystkie zebrania i zaproszenia na terenie całej 

gminy, 

 Stowarzyszenie „NATURA” nie powinno wymagać od władz 

przeprowadzenia referendum, ponieważ inicjatorem referendum może być 

organizacja społeczna oraz obywatele, 

 poinformowała o braku informacji o sesji na tablicach ogłoszeń w 

poszczególnych sołectwach. 

 

Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz zamknął punkt 8 porządku obrad i 

ogłosił przerwę. 

Przerwa: godz. 11.30- 11.45. 

Po przerwie Przewodniczący Rady wznowił obrady, stwierdził, że na sali obrad 

obecnych jest 13 radnych i przystąpił do realizacji punktu 9, po przerwie na salę 

obrad nie powróciła Radna Helena Jutrzenka-Trzebiatowska. 

 

 



 

Ad. 9  

 

Informację na temat zakresu i form organizacji czasu wolnego dzieci i 

młodzieży podczas ferii zimowych złożyli: 

1) Dyrektor Szkoły Podstawowej w Wierzchowie, 

2) Dyrektor Gimnazjum w Wierzchowie, 

3) Dyrektor Zespołu Szkół w Świerczynie, 

4) Kierownik Biblioteki Publicznej w Wierzchowie, 

5) Pełnomocnik Wójta ds. Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 

Narkomanii, 

6) Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury, Sportu i Turystyki w Wierzchowie. 

Informacje pisemne stanowią odpowiednio załączniki nr: 9,10,11,12,13 i 

14. 

Przewodnicząca Komisji Kultury Genowefa Rosochowata podziękowała 

wszystkim za organizację czasu wolnego – zorganizowanie atrakcyjnych zajęć. 

 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący obrad A.Kaczorkiewicz zamknął punkt 

9 i przystąpił do realizacji punktu 10. 

 

 

Ad. 10 

 

Informację o przygotowaniach i zaawansowaniu prac nad realizacją inwestycji 

zaplanowanych do realizacji w 2013r. przedstawił Sekretarz Gminy Tomasz 

Suchoński: 

1. Realizacja inwestycji „Przebudowa i nadbudowa budynku 

remizy OSP wraz z wyposażeniem w miejscowości Żabinek”. 

W związku z przeprowadzonym przetargiem na realizacje projektu 

wybrano wykonawcę: Usługi Ogólnobudowlane Ireneusz 

Rogowski z Czaplinka na kwotę 150.880,07 zł, prace rozpoczęły 

się 11 lutego 2013r., termin realizacji: 31.05.2013r. Nadzór 

inwestorski prowadzi p. Zdzisław Czaplicki. 

2. Realizacja inwestycji związanej z termomodernizacją 

budynków szkół i Urzędu Gminy – przesunięty został termin 

możliwości wnioskowania o finansowanie projektów związanych z 

termomodernizacją budynków użyteczności publicznej, planowany 

nabór wniosków na finansowanie ze środków  z Norweskiego 

Mechanizmu Finansowego wyznaczony zostanie w III kwartale 

2013r. 

3. Realizacja inwestycji „Budowa sieci wodociągowej i kanalizacji 

sanitarnej grawitacyjnej dla miejscowości Otrzep i Świerczyna 

oraz zakup zestawu asenizacyjnego do obsługi sieci”. W grudniu 



2012r. podpisano umowę na realizacje zadania „Budowa sieci 

wodociągowej i kanalizacji sanitarnej grawitacyjnej dla 

miejscowości Otrzep i Świerczyna oraz zakup zestawu 

asenizacyjnego do obsługi sieci”. W chwili obecnej oczekujemy na 

pozwolenie na budowę zewnętrznych instalacji kanalizacyjnych. Po 

otrzymaniu pozwolenia ogłoszony zostanie przetarg na wyłonienie 

wykonawcy sieci oraz dostawcy zestawu asenizacyjnego. 

4. W  miesiącu grudniu podpisano umowę na wykonanie 

dokumentacji projektowo-kosztorysowej dla zadania pn. Budowa 

kanalizacji sanitarnej ściekowej dla miejscowości Świerczyna, 

Otrzep, Sośnica, Będlino na terenie Gminy Wierzchowo. 

Wykonawcą zadania jest Biuro Inżynierskie BUDZISZ Sp. z o.o. 

ul. Przyjaciół 21 76-024 Konikowo. 

 

Informacja pisemna stanowi załącznik nr 15 do nin. protokołu. 

 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz zamknął punkt 

10 i przystąpił do realizacji punktu 11 porządku obrad. 

 

 

Ad.11 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz poddał kolejno pod głosowanie 

następujące projekty uchwał: 

 

1) Rada Gminy w obecności 13radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji 

– 13 głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach 

„wstrzymujących się” podjęła uchwałę Nr XXIX/211/2013 w sprawie 

zmiany uchwały w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w najem 

boksów garażowych oraz zwolnienia z obowiązku oddania w najem 

boksów garażowych w drodze przetargu – która stanowi załącznik nr 

16 do nin. protokołu. 

 

2) Rada Gminy w obecności 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji 

– 13 głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach 

„wstrzymujących się” podjęła uchwałę Nr XXIX/212/2013 w sprawie 

wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości oraz zwolnienia 

z obowiązku wydzierżawienia nieruchomości w drodze przetargu – 

która stanowi załącznik nr 17 do nin. protokołu. 

 



3) Rada Gminy w obecności 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji 

– 0 głosami „za” przy 10 głosach „przeciwnych” i 3 głosach 

„wstrzymujących się” nie podjęła uchwały w sprawie wyrażenia zgody 

na dokonanie darowizny nieruchomości stanowiących własność 

Gminy Wierzchowo na rzecz Gminy Mirosławiec. Radny Józef Janicki 

zapytał, ile są warte te grunty i dlaczego mamy je oddać za darmo? 

 

4) Rada Gminy w obecności 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji 

– 13 głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach 

„wstrzymujących się” podjęła uchwałę Nr XXIX/213/2013 w sprawie 

zmian w budżecie Gminy Wierzchowo na 2013 rok – która stanowi 

załącznik nr 18 do nin. protokołu. 

 

5) Rada Gminy w obecności 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji 

– 12 głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 1 głosie 

„wstrzymującym się” podjęła uchwałę Nr XXIX/214/2013 w sprawie 

opłat za korzystanie z cmentarzy komunalnych gminy Wierzchowo – 

która stanowi załącznik nr 19 do nin. protokołu. 

 

6) Rada Gminy w obecności 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji 

– 12 głosami „za” przy 1 głosie „przeciwnym” i 0 głosach 

„wstrzymujących się” podjęła uchwałę Nr XXIX/215/2013 w sprawie 

rozpatrzenia skargi Pani Grażyny Górskiej na Kierownika Gminnego 

Ośrodka Pomocy Społecznej w Wierzchowie – która stanowi załącznik 

nr 20 do nin. protokołu. 

 

7) Radni zgłosili uwagi i zastrzeżenia do projektu uchwały w sprawie 

utworzenia spółki. 

a) Radny Józef Wódz powiedział – my chcemy wyręczać powiat, nie wiemy 

co z majątkiem, co z długami – brak szczegółowych informacji. Decyzja 

może być zbyt pochopna. 

b) Radny Stefan Żołynia poparł Radnego Wodza. Powiedział; jest 

niepewność, nie wiemy ile będziemy musieli dopłacać, może trzeba 

poszukać innych rozwiązań dotyczących transportu w gminie. 



c) Radny Ryszard Borowicz powiedział, że musimy się zastanowić, ale 

może być też tak, że zostaniemy sami z problemem transportu. 

d) Sekretarz Gminy Tomasz Suchoński powiedział: w każdej chwili możemy 

odstąpić od podpisania umowy – jeżeli warunki umowy będą 

niekorzystne. 

e) Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewcz powiedział, że najbardziej obawia 

się sytuacji, kiedy trzeba będzie poręczyć zobowiązania spółki, może to 

mieć niekorzystny wpływ na stan naszego budżetu i ubieganie się naszej 

gminy o dotację. 

Rada Gminy w obecności 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji 

– 10 głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 3 głosach 

„wstrzymujących się” podjęła uchwałę Nr XXIX/216/2013 w sprawie 

utworzenia spółki– która stanowi załącznik nr 21 do nin. protokołu. 

Przewodniczący obrad zamknął punkt 11 porządku obrad i przystąpił do 

realizacji punktu 12. 

 

 

Ad. 12 

 

Przewodniczący Rady Gminy Andrzej Kaczorkiewicz odczytał treść 

odpowiedzi, które wpłynęły do biura Rady w okresie międzysesyjnym na 

zgłoszone przez radnych interpelacje. Poinformował, że odpowiedzi na 

interpelacje zgłoszone na dzisiejszej sesji, zostaną udzielone pisemnie. 

 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz zamknął pkt 12 

porządku obrad i przystąpił do realizacji pkt 13 . 

 

 

Ad. 13 
 

Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz poprosił Przewodniczącego Komisji 

Rolnictwa o przedstawienie wniosku Komisji w związku ze złożonym do Rady 

Gminy Wierzchowo wnioskiem Stowarzyszenia na Rzecz Ochrony Środowiska 

„NATURA” Gminy Wierzchowo o przeprowadzenie referendum 

Przewodniczący Komisji Kazimierz Pajor odczytał wniosek: 

 

„Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Gospodarki Komunalnej, Handlu, 

Usług, Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego Rady Gmin y Wierzchowo po  

rozpatrzeniu wniosku z dnia 11 lutego 2013r. Stowarzyszenia na Rzecz 

Ochrony Środowiska „NATURA” Gminy Wierzchowo o przeprowadzenie 

referendum w związku z toczącym się postępowaniem administracyjnym w 



sprawie wydania decyzji o środowiskowych uwarunkowaniach dla inwestycji 

polegającej na „Wdrożeniu innowacyjnej technologii recyklingu zużytych 

opon samochodowych w cyklu ciągłym” na działce nr 854/7 i 854/8 w 

miejscowości Wierzchowo, wnioskuje do Rady Gminy Wierzchowo o 

przeprowadzenie referendum. 

Za pozytywnym rozpatrzeniem wniosku głosowało – 5 radnych, przeciw – 

głosował 1 radny i wstrzymał się od głosu – 1 radny.” 

 

 

Głosowanie nad wnioskiem na posiedzeniu sesji poprzedziła dyskusja: 

1) Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz podzielił się swoją refleksją i 

powiedział, że dziwi się Stowarzyszeniu „NATURA”, że występuje z 

inicjatywą referendum, bo dotychczasowe doświadczenia wskazują 

przeważnie na nieważność referendum z braku frekwencji. Nie wierzy, że 

mieszkańcy Wielbok, czy Świerczyny wezmą udział w referendum i 

pójdą do urn. Mówimy, że nie mamy pieniędzy, wyłożymy 10 tys. zł, bo 

takie będą koszty i referendum zakończy się niczym. Bardziej 

efektywnym dotarciem do mieszkańców i poznaniem ich opinii byłyby 

zebrania wiejskie. Statut Gminy stanowi, że konsultacje przeprowadza się 

w ramach zebrań wiejskich bądź referendum. 

2) Radny Stefan Żołynia powiedział, że konsultacje nie są wiążące, 

porównał inwestycję – budowę zakładu recyklingu opon samochodowych 

do budowy przed laty ferm tuczu trzody chlewnej w Żeńsku i Żabinie i 

obietnic związanych z fermami – nie mamy podatków, a ciągniki 

przewożące gnojowice niszczą drogi. Zapytał, w jakiej wysokości 

wpłynie podatek od zakładu, który powstanie - nie wiemy, ile osób 

dostanie zatrudnienie – też nie wiem, informacje o sesji, na której ma 

odbyć się głosowanie w ważnej sprawie były wywieszone na tablicy w 

dniu sesji za piętnaście dziesiąta. 

 

Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz zarządził głosowanie. Zapytał, kto jest 

za wnioskiem Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Gospodarki 

Komunalnej, Handlu, Usług, Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego? 

 

„Za” przyjęciem wniosku głosowało – 4 radnych,” przeciw” głosowało – 5 

radnych, „wstrzymało się” od głosu – 4 radnych. 

Rada Gminy odrzuciła wniosek Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska, 

Gospodarki Komunalnej, Handlu, Usług, Bezpieczeństwa i Porządku 

Publicznego. 

 

Głos zabrał Radny Józef Janicki, który powiedział, że zgodnie ze Statutem 

Gminy Radni powinny spotykać się z wyborcami przynajmniej dwa razy w 

roku, np. w ważnych sprawach dotyczących jej mieszkańców, tj.: likwidacja 



Gimnazjum w Świerczynie, zmiana ustawy tzw. śmieciowej (gospodarka 

odpadami komunalnymi – ustalone stawki opłat za śmieci), opłaty za 

korzystanie z cmentarzy, takich spotkań zabrakło. 

Radny zgłosił wniosek, by Radni spotykali się z mieszkańcami w ważnych 

sprawach dot. mieszkańców, przynajmniej raz w roku. 

 

Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz oznajmił, że ta kwestia uregulowana 

jest w Statucie Gminy. Na zapytanie Radnego J.Janickiego „to dlaczego nie 

spotykamy się” Przewodniczący Rady odpowiedział pytaniem  „a kto zmusi 

radnych, możemy się tylko zdyscyplinować – rozliczyć nas mogą tylko 

wyborcy”. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że rzeczywiście brakuje informacji na temat 

opłat za śmieci, czy opłat cmentarnych. 

 

Sekretarz Gminy T.Suchoński odpowiedział, że w ciągu 2 – 3 tygodni 

wyjdziemy z szeroką i pełną informacją do mieszkańców. Informacja musi być 

pewna, musi być pewne to co mówimy, stawki muszą być dopracowane do 

końca, nie możemy mieszkańców wprowadzać w błąd. Musimy wyjść z 

informacjami i konsultacjami do mieszkańców, bo do tego zobowiązuje nas 

ustawa – i tak też będzie, niedawno Prezydent podpisał zmiany do ustawy o 

zmianie ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach – te zmiany są 

jeszcze świeże. 

 

Po wyjaśnieniu Sekretarza Gminy Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz 

przyznał, że nie możemy jeszcze wyjść do ludzi z informacją, bo nie wiemy, 

jaki będzie kształt ostateczny ustawy. 

 

Radny Józef Janicki wycofał wcześniej zgłoszony przez siebie wniosek. 

 

Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz zamknął pkt 13 porządku obrad i 

przystąpił do realizacji pkt 14. 

 

 

Ad. 14 

 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodniczący obrad Andrzej 

Kaczorkiewicz o godz. 13
05

 zamknął obrady XXIX sesji. 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

        Przewodniczący Rady 

 

        Andrzej Kaczorkiewicz 



 

 

 

 

Podpis protokolantów: 

1. K.Szadzewicz      ……………….. 

2. D.Łukaszewska ………………..  


